
Štajerski dež. zbor. 
XVI. seja 13. okt. Poslanec Ba rn fe ind 

vpraša vlado, kaj da misli storiti, da ne bodo 
h r a n i l n i c e v prihodnje od vloženih denarjev več 
dajale v trgovino bankam in drugim denarnim za
vodom, kakor je po statutih dovoljeno. Posla



nec poveda, da je vsled denarnega poloma več 
š t a j e r s k i h h r a n i l n i c , med temi tudi ena na 
gornjem Štajerskem veliko z g u b i l a , ker so de
narni zavodi, pri kterih so hralnice s svojimi ve
likimi vlogami dobička pričakovale, naenkrat sapo 
zgubili in na kant prišli. Zneski, ki jih je marsi
ktera hranilnica banki v trgovino izročila, prese
gali so po desetkrat reservni fond, kar bi po sta
tutih ne smelo biti. Ker so v tem oziru pol. go
sposke svojo dolžnost zanemarjale in na hranilnice 
premalo pazile, zato stavi dvoje vprašanje do vlade. 

Graškemu srenj, zastopu se dovoli, da sme 
za 184.000 gld. vrednostnih reči državi dati v za
stavo za to, da prevzame pobiranje vžitnine. — 
Postava zastran l o v s k e g a p o č i t k a se odloži 
dotle, da dež. odbor obstoječe predpise glede ce
nitve in povračila divjaških škod pregleda in v 
prihodnjem zasedanju poroča. — 

Potrdi se sklep računov od leta 1873. Do
hodkov bilo je za 4 mil. in 752.126 gld., s t roš
kov bilo je za 4 mil. 573.266 gld., toraj je ostalo 
v kaši 178.890 gld. Sklene se prošnja do vlade, 
da ne tirja od dežele več kot 200.000 gld. za to, 
da tehniko v svojo upravo prevzame, kakor se je 
tudi v drž. zboru v preteklem zasedanju odločilo, 
da je to za štajersko deželo, ki toliko za šole stori, 
celo zadosti. Tem bolj se je čuditi, da vlada zdaj, 
100.000 gld. več tirja. Navzoči minister Stremavr 
je pri glasovanju — zoper svoj predpis in za pred
log odborov glasoval! — Mestni srenji ce l j sk i 
dovoli se pobiranje krajcerjev od najemščin na 5 let. 

XVII. in pos l edn j a seja 14. okt. Ker je 
že prej napovedano bilo, da je s 15. okt. zboro
vanja konec, je šla v tej seji stvar na vso sapo, 
in ker je premalo časa ostalo, je mnogo stvari ne
rešenih. 

/ Pred vsem je deželni predsednik, žl. K u b e c k, 
na več vprašanj odgovoril. — Na vprašanje S n i
d rž ičevo zastran zagrajenja savskega pobrežja, 
da se delo nadaljuje in bo na drugo leto dovršeno ; 
na drugo vprašanje zastran ustanovljenja službe 
okr. z d r a v n i k a v Brežicah, da se vlada za to 
ravno pogaja, pa še ne ve vspeha. — Na vpra
šanje H.Purgstalovo zastran vladnega nadzo
rovanja pri s tavbah , da vlada za nerednosti ve 
in jih po postavi tudi kaznuje. — 

Na vprašanje Hermana zastran vravnan
j a Drave od Ptuja doli odgovori, da že leži na
črt za to pri dež. odboru v potrjenje. — Na vpra
šanje Biirnfeindazastran p o d a l j š a n j a obroka 
za reklamacije proti cenilni tarifi odgovori, da vladi 
postava brani (?) podaljšanja pridobiti in da za Šta
jersko postave spremeniti treba ni. — S e i d l n a 
odpravi s tem, da bo vlada po najnovejši postavi 
od 25. maja t. 1. š to ln ino postavno uredila. 

Vprašanje B a r n f e i n d a v prejšnji seji za
stran ostrejše uradne protipazbe pri hran i ln i 
cah se reši z obljubo, da hoče vlada skrbeti za to, 
da ostanejo hranilnice d o b r o d e l n e naprave 
za l j uds tvo . — 

Potem poroča posl. dr. Lip o vstanovljenju 
ž i v i n o z d r a v n i š k e šole v Gradci ter dokaže, 
da edina šola na Dunaju ne zadostuje, marveč jih 
je več treba; da hoče dežela nekoliko stroškov 
prevzeti, da pa vlada premalo pomoči ponuja. 
Predlaga toraj, da se naj dež. odbor zastran vsta
novitve živinozdravniške šole v Gradcu na držav
ne stroške proti primerni deželni pomoči z vlado 
pogodi. Ob enem nasvetuje, da se ravnatelju pod
kovalnice in živinske zdravilnice letna plača od 
800 gld. na 1800 počenši od 1. okt. 1874 poviša. 
— Po nekterih ugovorih se s p r e j m e t a oba 
predloga. 

Amen zborovanju je bil sklep, da se p ri
ma nj kij ej deže ln ih s t r o š k o v za 1 mil. 
805.061 gld. polovi po 38 procentni obkladi vsega 
d i r e k t n e g a davka z vsemi deže ln imi dokla
dami vred. 


